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Vážení spoluobčané,

skončila doba dovolených, žáci zasedli do školních lavic, blíží se podzim a s ním volby do obecního zastupitelstva. 
Chtěl bych využít tuto příležitost a poděkovat všem členům obecního zastupitelstva, členům rady obce, komisím a členům 

všech výborů, kteří nám pomáhali při správě obce během posledních čtyř let. 
Poděkovat chci i všem zaměstnancům obecního úřadu a střediska služeb za práci pro obec a spolupráci se mnou. Poděkování 

patří i všem členům spolků, organizací a členům jejich výborů za jejich činnost pro spolky a pro obec. Velký dík patří všem 
Vám, spoluobčanům, kterým dlouhodobě není lhostejný vzhled obce a pomáhají obci při údržbě a očistě obce. 

Vážení spoluobčané, do dalších dnů a let Vám chci popřát, aby naše obec byla místem pro klidný život v míru.
Bernard Halfar, starosta obce

Noví občánci Štěpánkovic
Když se narodí dítě, člověk si uvědomí, že existuje něco důležitější-
ho, než je on sám.
Blahopřejeme k nově nabytému poznání.

Květen
  Štědroň Antonín
 Dvořák Ondřej
 Slanina Marek
Červen:
 Fojtíková Eliška
Červenec:
 Kašný Dominik
 Navrathová Nikol
 Káčová Nela

Ondřej Dvořák
narozen 4. 4. 2010, váha 3,3kg a 50cm

BLAHOPŘEJEME
Své významné životní jubileum oslavili:

Červenec
Olga Herudková 85 let
Edeltraud Wihodová 70 let
Dorota Maiwaldová 70 let
Anna Josefusová 70 let
Ludvík Nevřela 75 let
Helmut Smolka 70 let
Irena Harazimová 75 let
Marie Kurková 70 let

Všem spoluobčanům gratulujeme a přejeme
pevné zdraví a stálou spokojenost.

Srpen
Jan Nevřela 75 let
Hedvika Gargošová 80 let
Anna Seidlerová 91 let

Září
Horst Pluške 70 let
Josef Lehnert 80 let
Otilie Harasimová 91 let
Horst Hluchník 70 let
Hedvika Jarošová 70 let
Maxmilián Ritzka 91 let
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Volby do obecních zastupitelstev a Senátu Parlamentu České republiky 
Vážení spoluobčané, ve dnech 15. října a 16. října 2010 (pátek a sobota) proběhnou volby do obecního zastupitelstva pro volební období 

2010 – 2014. Zde jsou uváděny základní informace k volbám:

1. Hlasování ve volbách do obecního zastupitelstva se uskuteční:
 15. října 2010 ( pátek) od 14:00 hodin  do 22.00 hodin
 16. října 2010 (sobota) od 08.00 hodin do 14.00 hodin
2. Místo konání voleb:

Volební okrsek č. 1, volební místností je oddací síň obecního úřadu ve Štěpánkovicích pro voliče podle místa, kde jsou přihlášeni 
k trvalému pobytu ve Štěpánkovicích - Albertovec, ul. Družby, Husova, Jasanová, Komenského, Kostelní, Lipová, Mírová, P. Bezruče, 
Příční, Rybniční, Slezská, Tyršova, U Bartošovce, U Dvora, Zahradní.
Volební okrsek č. 2, volební místností je zasedací místnost obecního úřadu ve Štěpánkovicích pro voliče podle místa, kde jsou přihlá-
šeni k trvalému pobytu ve Štěpánkovicích - osada Svoboda a Bílá Bříza, ul. Družstevní, Gen. Svobody, Hlavní, Luční, Mlýnská, Na 
Kopečku, Novodvorská, Občanská, Okrouhlá, Polní, Poštovní, Sluneční a Svobody.

3. Oprávněnému občanovi bude umožněno hlasování poté, kdy prokáže svou totožnost a státní občanství České republiky - platným ob-
čanským průkazem, cestovním pasem, diplomatickým nebo služebním pasem České republiky nebo cestovním průkazem.
Úprava hlasovacího lístku:
Po obdržení úřední obálky, případně hlasovacího lístku, vstoupí volič do prostoru určeného k úpravě lístků. 
Pokud se volič neodebere do prostoru určeného k úpravě hlasovacího lístku, nebude mu hlasování umožněno.
V prostoru určeném pro úpravu hlasovacích lístků volič může hlasovací lístek upravit jedním z uvedených způsobů:
 1.  Označit křížkem ve čtverečku v záhlaví sloupce před názvem volební strany pouze jednu volební stranu. Tím je dán hlas kandidátům 

této volební strany v pořadí dle hlasovacího lístku v počtu, kolik činí počet členů zastupitelstva obce, který má být v obci volen. 
Pokud by byla označena tímto způsobem více než jedna politická strana, je takový hlas neplatný.

 2.  Označit v rámečcích před jmény kandidátů křížkem toho kandidáta, pro kterého hlasujete, a to z kterékoli volební strany, nejvýše však tolik 
kandidátů, kolik členů zastupitelstva má být zvoleno. Počet členů zastupitelstva ve Štěpánkovicích pro volebníé období 2010 – 2014 je 15.
Pokud by bylo označeno tímto způsobem více kandidátů, než je stanovený počet, je takový lístek neplatný.

 3.  Kromě toho lze oba způsoby, popsané v předchozích bodech, kombinovat, a to tak, že lze označit křížkem jednu volební stra-
nu a dále v rámečku přede jménem kandidáta další kandidáty, pro které hlasujete, a to v libovolných samostatných sloupcích, ve 
kterých jsou uvedeny ostatní volební strany. V tomto případě je dán hlas jednotlivě označeným kandidátům. Z označené volební 
strany je dán hlas podle pořadí na hlasovacím listu pouze tolika kandidátům, kolik zbývá do počtu volených členů zastupitelstva. 
Pokud by byla tímto způsobem označena více než jedna volební strana nebo více kandidátů, než je stanovený počet, je takový 
hlas neplatný.

Pokud volič neoznačí na hlasovacím lístku ani volební stranu, ani žádného jiného kandidáta, hlasovací lístek nevloží do úřední obál-
ky, hlasovací lístek přetrhne nebo vloží do úřední obálky několik hlasovacích lístků do téhož zastupitelstva, je jeho hlas neplatný.
Volič může požádat ze zdravotních důvodů Obecní úřad ve Štěpánkovicích a ve dnech konání voleb okrskovou volební komisi o to, aby 
mohl hlasovat mimo volební místnost. V takovém případě vyšle okrsková volební komise k voliči v rámci územního obvodu volebního 
okrsku své dva členy s přenosnou volební schránkou. Požadavky na volební schránku přijímá paní Ingrid Václavíková – tel.: 553 675 122.

 Bernard Halfar, starosta obce

Příprava na topnou sezónu
Máte před zimou vyčištěná kamna a seřízený kotel topení? Topná sezóna se 

už zanedlouho rozeběhne, počasí ještě dovoluje napravit zanedbané! Splněny 
by měly být zejména předepsané povinné revize a kontroly. Zvláště důležité 
je to u uživatelů plynového kotle, u 
nichž je stanovena povinnost jed-
nou za rok zajistit kontrolu celého 
spalovacího procesu, čistotou hořá-
ků počínaje a funkcí pojistkového 
ventilu či termostatu konče.

Topí-li se pevnými palivy, za-
nesený komín přináší nejen špatné 
hoření, ale i nebezpečí vznícení 
sazí. Zvláštní nároky jsou opět po-
žadovány u plynových kotlů. U nich 
je nutná jak čistota komínových 
průduchů, tak předepsaného tahu 
komína. Aby komín plnil správně 
svou funkci, je třeba provádět jeho 
pravidelné kontroly a čištění mi-
nimálně dvakrát ročně. A pozor! 
Odpovědnost za stav komínu (jako 
součást domu) nemá kominík, ale 
majitel objektu.

Stará škola
Demolice staré školy, která měla proběhnout v červ-

nu se stále oddaluje. Regionální rada Soudržnosti 
Moravskoslezsko zpřísnila od letošního roku podmínky 
pro poskytování dotací. Jedna z podmínek zahájení de-
molice je kontrola dokladů k výběrovému řízení. Bohužel 
dostali jsme se do období, kdy na Regionální radě došlo 
k personálním změnám a naše materiály ležely na Radě 
bez povšimnutí. Doufejme, že se věci pohnou správným 
směrem a budovu školy do konce roku zbouráme.

 Bernard Halfar
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Vážení spoluobčané,

končí volební období let 2006 – 2010, za 
krátkou dobu dají ti z Vás, kteří v letošním roce 
dosáhnou minimálně osmnácti let, svůj hlas 
novým členům obecního zastupitelstva naší 
obce. 

Chci zde krátce zhodnotit uplynulé čtyři 
roky z pohledu starosty obce. Se vstupem České 
republiky do Evropské unie jsme získali mož-
nost čerpat fi nance z dotačních programů. Touto 
možností byl poznamenán chod nejen naší obce, 
ale všech obcí a měst České republiky. Myslím 
si ale, že největším přínosem pro naši obec je 
spolkový život, chuť organizovat činnost spole-
čenských, sportovních a zájmových organizací. 
V tomto volebním období se počet spolků, které 
obec podporuje fi nančně a materiálně, zvýšil 
na 30. Často se pak stalo, že o jednom víkendu 
bylo pořádáno několik akcí, které si navzájem 
konkurovaly. 

V roce 2007 jsme zavedli službu – rozvoz 
obědů dříve narozeným spoluobčanům, obědy 
jsou připravovány ve školní kuchyni. Od roku 
2007 pak každoročně organizujeme setkání na-
šich seniorů s vedením obce. 

V tomto volebním období jsme pokračovali 
ve spolupráci s otcem Mariusem Jönczykem, 
duchovním správcem naší farnosti, při drobných 
opravách fary a kostela. 

Jak jsem již uvedl, toto volební období bylo 
poznamenáno dotační horečkou. Získat dotaci 
na jakýkoliv i sebelepší projekt není možné bez 
dlouhodobé přípravy. Navíc i dobře zpracovaná 
žádost o dotaci ještě nezaručuje, že obec dotaci 
získá, protože u každého programu je daleko 
větší počet žádostí, než jsou fi nanční možnosti 
poskytovatelů. 

Naše obec a škola měla štěstí, že se nám po 
dvouleté přípravě podařilo v roce 2007 získat do-
taci ve výši 67 200,- Kč na zpracování projekto-
vé dokumentace a 15 113 000,- Kč na samotnou 
rekonstrukci tří pavilónů základní školy. Až při 
samotné stavbě jsme zjistili, že technický stav 
rekonstruovaných budov a vybavení je horší než 
jsme předpokládali. V rámci rekonstrukce byla 
proto provedena výměna části nábytku, pod-
lah, vnitřní kanalizace a byla rozšířena obecní 
knihovna. V roce 2008 jsme pak provedli ještě 
rekonstrukci dalšího pavilónu v základní škole, 
na kterou jsme získali další dotaci ve výši 2 
629 053,- Kč z programu Regionální rady sou-
držnosti Moravskoslezsko. 

Od roku 2003 jsme připravovali stavbu 
čistírny odpadních vod ve Štěpánkovicích. Po 
získání pozemků a schválení změny územního 
plánu jsme pak v roce 2008 získali dotaci ve výši 
895 534,- Kč na zpracování projektové doku-
mentace pro stavbu. Do konce roku 2008 se nám 
podařilo získat stavební povolení a koncem roku 
i dotaci ve výši celkem 29 477 500,- Kč. Tuto 
dotaci nám poskytlo ministerstvo zemědělství 
a Moravskoslezský kraj. Začátkem roku 2009 
jsme tak mohli zahájit stavbu čistírny odpadních 
vod, příjezdové komunikace, přípojek NN, vo-
dovodu a kanalizačního řadu o celkové délce cca 
1 000 m. Po celou dobu výstavby jsme se potý-
kali s nepřízní počasí a se zpožděním při vyplá-
cení dotace ze strany ministerstva zemědělství. 
I přes tyto potíže se nakonec společnosti POHL 

a.s. podařilo stavbu ukončit do konce roku 2009 
a uvést ji do zkušebního provozu. 

V roce 2008 byla na naši starou školu uva-
lena exekuce a škola byla vydražena. Protože se 
nám nepodařilo zjistit záměry nového majitele, 
rozhodli zastupitelé budovu školy a okolní po-
zemky od nového majitele odkoupit a zároveň 
podat žádost o dotaci na kupní cenu a demolici 
budovy a okolních drobných staveb. Dotaci se 
nám podařilo získat, proběhlo výběrové řízení a 
v současné době (článek je psán koncem září) 
čekáme na souhlas Regionální rady s provede-
ním demolice.

V roce 2008 navázala naše obec a hasiči ze 
Svobody spolupráci s Polskou obcí Stieborzice 
Wielke. Hlavním důvodem byl záměr podat spo-
lečnou žádost o dotaci na provedení rekonstruk-
ce hasičských zbrojnic ve Stieborzicích a ve 
Svobodě. Bohužel ne vždy se vše podaří – dotaci 
jsme nezískali. Přesto zastupitelé rozhodli stav-
bu ve Svobodě zrealizovat. Hlavní důvod reali-
zace této stavby byl, že občané Svobody dlouhé 
roky postrádali společenskou místnost, ve které 
by se mohli scházet. Stavbu se podařilo dokon-
čit v červnu letošního roku a v červenci byla u 
příležitosti svobodského odpustu slavnostně vy-
svěcena a byl v ní zahájen provoz. 

V roce 2008 jsme zpracovali projektovou 
dokumentaci pro projekt – Revitalizace obce. 
Na tuto dokumentaci nám Moravskoslezský 
kraj přispěl částkou ve výši 157 000,- Kč. Tento 
projekt obsahuje dokumentaci pro rekonstrukci 
chodníku v parku, výměnu autobusových za-
stávek, výměnu vývěsních skříněk u kostela a 
stavbu dřevěných pergol na několika místech 
v obci. 

Během roku 2008 - 2009 byla provedena 
druhá etapa rekonstrukce veřejného osvětlení. 
Byla provedena výměna volných vodičů za izo-
lované a na některých místech jsme vybudovali 
nové osvětlovací stožáry. Tato etapa zahrno-
vala celou obec Štěpánkovice a veřejnou část 
Albertovce. 

V roce 2009, po tom co se nám podaři-
lo získat dotaci ve výši 7 344 200,- Kč od 
Moravskoslezského kraje, jsme zahájili stav-
bu čistírny odpadních vod a kanalizace v ulici 
Albertovec. Stavba byla dokončena v květnu 
letošního roku a byla uvedena do zkušebního 
provozu.

V roce 2009 jsme provedli opravu nástupů na 
chodníky v ulici Jasanová a v části ulice Hlavní. 
Na tuto stavbu nám poskytl Moravskoslezský 
kraj dotaci ve výší 360 000,- Kč.

Od roku 2006 jsme pravidelně prováděli 
opravy povrchů místních komunikací, jednalo se 
hlavně o ulici Jasanovou a Slezskou a Rybniční. 
Vozovka v těchto ulicích je dlouhodobě v napro-
sto špatném stavu.  

Průběžně jsme prováděli opravu kanalizač-
ních šachtic, opravu kanalizace a výměnu silnič-
ních uzávěrů na vodovodním řadu. 

Dobudovali jsme vodovodní a kanalizační 
řad a přípojky pro stavbu rodinných domů v ulici 
U Dvora, v ulici Polní a v ulici Vlčoch. V těchto 
lokalitách tak mohlo být připraveno celkem 25 
pozemků pro stavbu rodinných domů. V součas-
né době má naše obec ještě k dispozici poslední 
tři pozemky v osadě Svoboda. 

V roce 2009 jsme, v rámci změny č. 5 
územního plánu, projednali s majiteli pozemků 
v lokalitách za kostelem, Polní a Novodvorská 
návrh zastavovacích studií. Po schválení změny 
č. 5 územního plánu bude možné v těchto loka-
litách připravit pozemky pro stavbu přibližně 30 
rodinných domů. 

Součástí změny č. 5 územního plánu je vy-
mezení plochy pro stavbu zařízení pro přepra-
cování biologicky rozložitelných odpadů. Tento 
záměr jsme od roku 2009 několikrát projednáva-
li na jednání zastupitelstva naší obce, se zástupci 
Moravskoslezského kraje, zástupci Lesů České 
republiky a se zastupiteli obce Bolatice. I tento 
záměr bude realizován po schválení změny č. 5 
územního plánu. 

Ve spolupráci se Správou silnic 
Moravskoslezského kraje jsme provedli opravu 
povrchu vozovky ze Štěpánkovic do Svobody 
a průtah Svobodou. Tuto stavbu měla původně 
fi nancovat pouze naše obec. Stavbě předcházela 
výměna silničních obrubníků ve Svobodě.

Podařilo se nám vybudovat několik protizá-
plavových hrází a sběračů dešťových vod. Hlavní 
protizáplavové stavby – poldr na Svobodě a tr-
valé zatravnění některých pozemků, budou rea-
lizovány v rámci pozemkových úprav. 

Od roku 2006 jsme každoročně zaměstnávali 
dlouhodobě nezaměstnané občany Štěpánkovic, 
kteří jsou evidováni na úřadu práce. Pracovníci 
střediska služeb zajišťovali údržbu obecní zele-
ně a staveb, které jsou v majetku obce. Podařilo 
se nám získat dotaci ve výši 400 000,- Kč na 
výsadbu stromů v celém katastru obce. V roce 
2009 jsme na bývalé skládce u nádraží vysa-
dili prvních 9 000 ks rychle rostoucích topolů. 
Pravidelně jsme prováděli bezpečnostní ořez 
stromů a podél silnice na Svobodu jsme museli 
pokácet 11 starých lip.

Naše obec se dlouhodobě potýká s problé-
mem neobydlených domů. V minulém volebním 
období obec vykoupila dva chátrající domky i s 
pozemky. Plocha u odbočení na Svobodu byla 
upravena pro parkování vozidel, pozemek v ulici 
Na kopečku bude upraven po provedení opravy 
sousedního rodinného domu. 

Přestože výčet toho, co se ve volebním obdo-
bí 2006 – 2010 podařilo zrealizovat, je dlouhý, 
zůstalo dost věcí, které se zrealizovat nepodaři-
lo. Jedná se především o zajištění pozemků pro 
hasičskou zbrojnici ve Štěpánkovicích, pozem-
ků pod komunikacemi, které mohou v budoucnu 
sloužit jako cyklostesky. Nepodařilo se nám zís-
kat dotaci na realizaci projektu, který řeší opra-
vu chodníku v parku, dokončení výměny auto-
busových zastávek, výměnu vývěsních skříněk 
u kostela a zpětné profi nancování rekonstrukce 
veřejného osvětlení. Nepodařilo se nám uzavřít 
dohodu s majitelkou zchátralé budovy naproti 
fary. Nabídka obce byla velice zajímavá, přesto 
jsme se nedohodli pro nadměrné požadavky ma-
jitelky budovy. 

Nové zastupitelstvo, které vzejde z letošních 
voleb, stanoví nové priority rozvoje naší obce a 
pořadí investiční činnosti. Do konce roku 2013 
budou ještě možnosti, jak na realizaci těchto pro-
jektů získat fi nance z rozpočtu Evropské unie. 

Bernard Halfar, starosta obce
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Hasičské zbrojnice ve Štěpánkovicích
Naši hasiči si s ohledem na svou hlavní činnost – pomáhat ostatním v případě živelních pohrom, zaslouží důstojné místo pro uložení 

techniky, šatny pro uložení osobních prostředků a místa, kde se mohou pravidelně setkávat u příležitosti pravidelného školení, schůzí jedno-
tek, výborů a sportovních oddílů. Naše obec má dva Sbory dobrovolných hasičů a dvě Jednotky sboru. Hasičské zbrojnice ve Štěpánkovicích 

i ve Svobodě byly ještě do loňského roku ve špatném technickém 
stavu a neodpovídaly potřebám hasičů, jak jsem uvedl výše. 

Při rozhodnutí o rekonstrukci dostala přednost zbrojnice ve 
Svobodě. Pro toto rozhodnutí byly dva hlavní argumenty. Ve 
Svobodě chybělo důstojné místo pro scházení se občanů Svobody 
a ve Štěpánkovicích jsou stále nedořešeny majetkoprávní vztahy 
k pozemkům pod hasičárnou a vedle hasičárny. Hasičská zbroj-
nice ve Svobodě slouží od července po ukončení rekonstrukce 
svému účelu. 

U štěpánkovické zbrojnice rozhodli zastupitelé o částečné re-
konstrukci, která bude dokončena v letošním roce. Konečné roz-
hodnutí o tom, zda bude postavena nová zbrojnice na Bartošovci, 
nebo bude provedena velká rekonstrukce stávající zbrojnice, 
vysloví nové zastupitelstvo. Toto rozhodnutí je podmíněno vypo-
řádáním majetkoprávních vztahů řimskokatolické církve a České 
republiky. Bernard Halfar

Besedy s občany
Jednou z možností jak zjistit názory spoluobčanů 

na rozvoj a život obce je pořádání besed a seminá-
řů na jednotlivá aktuální témata. V minulosti jsme 
pořádali besedy zaměřené na - kompostování zele-
ného odpadu ze zahrad, instalaci solárních kolektorů, 
čistotu ovzduší, potřeby mladé generace. Na těchto 
besedách se nás vždy sešlo do třiceti. 

Poslední beseda, kterou pořádal obecní úřad se 
co do počtu účastníků nevymykala z dosavadních 
zkušeností. Beseda byla zaměřena na dotace v rámci 
programu Zelená úsporám. I přes malé zpoždění 
přednášejících se nakonec do diskuze o možnostech 
získat dotace na zateplení domů, instalace solárních 
kolektorů, tepelných čerpadel a kotlů na biomasu 
zapojila většina účastníků. Všichni, kdo bydlíme ve 
Štěpánkovicích, musíme doufat, že uvedené dotace 
pomohu zlepšit ovzduší v obci v zimním období.
 Bernard Halfar

Exkurze žáků ZŠ na obecním úřadě
V září se žáci třetí-

ho ročníku naší školy 
spolu s paní učitelkou 
J. Jonešovou vydali 
v rámci vyučování na 
malou exkurzi na obec-
ní úřad. V hodinách 
prvouky děti momen-
tálně probírají učivo o 
svém domově a o obci, 
ve které žijí. Proto byla 
tato návštěva obohace-
ním výuky podle hesla 
Komenského „Škola 
hrou“. Pan starosta 

Bernard Halfar si s dětmi povídal, odpovídal na záludné otázky a někteří z žáků si 
vyzkoušeli, jaké to je sedět za stolem pana starosty. Na otázku, zda by se v budoucnu 
panem starostou chtěli stát, odpovídali, že ještě nevědí, že si to musí promyslet.

Po exkurzi se pan starosta vrátil ke svým pracovním povinnostem a děti se ode-
braly zpátky do školy. VW

Provoz čistírny odpadních vod
Ukončení stavby čistírny odpadních vod a zahájení zkušebního provozu vyšlo 

z hlediska technologie na nejnevhodnější dobu. V prosinci nastoupila zima a vládla 
nám až do konce března. Čištění splaškové vody v čistírně zajišťují bakterie, které 
k tomu, aby se namnožily na patřičné množství, potřebují dva základní předpoklady: 
teplota vody by neměla klesnout pod 8 °C a přitékající splašková voda musí být řádně 
znečištěna. Bohužel ani jeden předpoklad jsme nemohli splnit. S ohledem na dotační 
podmínky jsme čistírnu museli spustit do zkušebního provozu do konce prosince 2009 
a to znamenalo do zimy. Většina domů byla v té době napojena na kanalizaci buď přes 
septik, nebo žumpu a do kanalizace tak odtékala předčištěná splašková voda. Bakterie, 
které jsme pro nastartování čištění splaškové vody dovezli z čistírny z Opavy, tak měly 
ty nejhorší podmínky. Začátkem jara a v létě, kdy začalo přepojování rodinných domů 
přímo na kanalizaci se provoz čistírny ustálil a rozbory vzorků vody, která z čistírny 
odtéká, ukazují, že čistírna pracuje dobře. Podle množství odvodněného kalu předpo-
kládáme, že přímo na kanalizaci je napojeno asi 50 % domů. Letošní přívalové deště 
nám do přívodního potrubí a do čistírny přinesly kromě štěrku i kusy cihel a betonů, 
proto jsme před vstupní jímku vybudovali lapač štěrku a kamení, čistírna je pak vy-
bavena lapačem písku. Dosavadní provoz ukazuje, že do 15. prosince by mohl být 
ukončen zkušební provoz a čistírna bude zkolaudována. Bernard Halfar

Kanalizační přípojky
Postupně zajišťujeme podklady pro legalizaci 

kanalizačních přípojek pro jednotlivé rodinné domy 
v obci. V současné době obdržela větší polovina 
majitelů rodinných domů územní souhlas, na zákla-
dě kterého je možné zrušit provoz staré žumpy popř. 
septiku a rodinný dům napojit kanalizační přípojkou 
přímo na kanalizaci. 

Nyní se projednávají nemovitosti v ulici Mlýnská 
a části ulice Hlavní. Při zjišťování skutečného stavu 
zjišťujeme nesrovnalosti v majetkoprávních vzta-
zích, nevyřízená věcná břemena jak proložení kana-
lizačních přípojek tak i kanalizačních řadu. 

Všechny tyto nesrovnalosti postupně řešíme, na 
závěr budou řešeny, které budou napojeny na potru-
bí, které je uloženo v pozemcích Moravskoslezského 
kraje popř. Pozemkového fondu. 

Obec současně připravuje projektovou doku-
mentaci pro přeložku některých částí kanalizace a 
pro výměnu některých úseků potrubí.

 Bernard Halfar
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Po nás potopa
Květoslava Magerová

Každý padlý strom
je slza matky života.

Neb následkem je hrom,
do nejž se člověk zamotá,

uštědří žalu ron,
v němž sílí doby dramota,

neb strom je právě on,
co ladí zemi od slota.
Každý padlý strom

byl spásou zdraví života.
Leč lačný mistr Hon 

vykácel chór: „Po nás potopa“

Setkání se seniory
V letošním roce se již počtvrté sešli naši dříve narození spoluobčané s pracovní-

ky obecního úřadu a zástupci vedení obce. Každoroční setkání je provázeno zvyšu-
jícím se zájmem ze strany našich seniorů, kteří se rádi přijdou pobavit a poslechnout 
vystoupení žáků naší školky, školy a umělců z opavského divadla. Letošní setkání 
proběhlo 30. září v sále restaurace Na statku.  Bernard Halfar

Pozemkové úpravy
Od roku 2008, kdy naše obec podala žádost o provedení kompletních pozem-

kových úprav (KPÚ) v katastru naší obce, se věci pohnuly kupředu. Pozemkový 
úřad Opava provedl výběrové řízení na zpracovatele KPÚ, bylo provedeno digitální 
zaměření extravilánu našeho katastru. Zaměřen a zakreslen byl skutečný stav, byly 
zakresleny stávající polní cesty, zamokřená území, trvale zatravněná území, remízky 
a samostatně stojící stromy. 

Dalším krokem bude úvodní jednání ke kompletním pozemkovým úpravám, 
které proběhne 18.10. 2010 v 16.30 hod. v kinosále kulturního domu. Na toto jedná-
ní budou formou veřejné vyhlášky pozváni všichni majitelé pozemků v katastru naší 
obce. Na programu tohoto jednání bude seznámení přítomných s průběhem kom-
pletních úprav, volba sboru zástupců a informace o dalším postupu. Sbor zástupců 
bude mít 7 členů a jeho členy jsou zástupci Pozemkového úřadu, starosta obce a 
pět členů, kteří budou voleni na této schůzi. Úkolem sboru zástupců je připravovat, 
projednávat další kroky KPÚ a připravit seznam Plánu společných zařízení.

 Další informace získají účastníci přímo na tomto setkání. Bernard Halfar

Sportoviště v obci
V naší obci je několik míst využívaných pro 

sport a zábavu. Je to především areál TJ Sokol 
Štěpánkovice, na kterém je fotbalové hřiště, 
travnaté plochy pro hry dětí a antukový kurt 
na tenis a volejbal. Náš fotbalový oddíl má pět 
mužstev pro které je stávající hřiště nedosta-
tečné a travnatá plocha je přetěžována. Vedení 
Sokola proto ve spolupráci se společností 
AGROLAND vybudovalo prozatímní trénin-
kové hřiště u kolejí. Je to nešikovné řešení, ale 
pozemky vedle stávajícího areálu Sokola není 
možné získat pro stavbu funkčního tréninko-
vého hřiště. 

Další veřejnosti přístupné sportoviště je v areálu 
základní školy. Travnatý povrch fotbalového hřiště 
byl v roce 2008 opraven a dnes je v daleko lepším 
stavu. Z bezpečnostních důvodů jsme museli 
zavést zamykání fotbalových branek. Bohužel 
někteří výrostci neumí důvod tohoto opatření 
pochopit a několikkrát nám branky poničili. 
O areál s umělými povrchy je zájem podle počasí, 
letošní rok je, co se týká návštěvnosti, podstatně 
slabší. 

Dalšími sportovišti jsou 
všechna dětská hřiště a 
travnaté plochy v obci. Ve 
Svobodě pak je fotbalové 
hřiště spojeno s dětským 
hřištěm a běžeckou dráhou 
hasičů. 

Provozovat dětské hřiště 
v současné době není jed-
noduchá záležitost. Jednou 
ročně musí projít veške-
ré vybavení hřiště revizí, 
pokud je na dětském hřišti 
pískoviště, musí provozova-
tel zajistit jeho každodenní 
překrytí plachtou a dvakrát 
ročně se musí měnit písek. 
 Bernard Halfar

Silniční doprava v obci
Se stoupající životní úrovní se zvyšuje počet vozidel projíždějících naší obcí a počet vozidel, 

které vlastní občané Štěpánkovic. Průvodními jevy tohoto stavu je větší hlučnost, zvýšená prašnost, 
v některých místech obce neprůjezdné komunikace. 

Je jednoduché si auto pořídit, složitější je pak najít pro každé nové auto parkovací místo na 
soukromém pozemku. Řada řidičů tento problém neřeší vůbec a své „miláčky“ jednoduše nechávají 
odstavené celoročně na veřejných komunikacích. Bohužel stává se to i na místech, kde i bez těchto 
aut je špatný průjezd. Ulice U Bartošovce, Okrouhlá, Polní, Petra Bezruče, Luční, a některé další 
jsou tak úzké, že podle platné vyhlášky, by na těchto ulicích nemělo stát ani jedno vozidlo. Dokud 
se nic nestane nic se neřeší. Nevím, co se stane, až tam budou muset jet hasiči a sanitka. 

Dalším problémem je rychlost vozidel. Záměr vybudovat na vozovce ulice Jasanová zpomalo-
vač padl z důvodu nedostatečné skladby „kufru“ této silnice. Podloží tvoří 10 cm kamení a 2 - 3 cm 
asfaltu. Jediným řešením bude v místech budovaných zpomalovačů odkopat v úseku cca 3 m celou 
silnici i s podkladem a s novým kufrem vybudovat i zpomalovač. Pro parkování vozidel v centru 
obce je k dispozici dostatečné množství parkovacích míst u zdravotního střediska, hasičské zbroj-
nice a u zlatnictví. I zde se projevuje naše pohodlnost. Někteří řidiči auto raději odstaví pod schody 
kostela, nebo do výjezdu od hasičské zbrojnice, než by udělali 20 kroků navíc.

Bylo by vhodné si uvědomit, že všechny problémy si vyrábíme my sami.  Bernard Halfar
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PLOTY – PLETIVO – MONTÁŽE 
Hrabovská 5/39, Ostrava – Nová B lá, Mitrovice, 724 00,  

Otevírací doba: Po – Pá  8:00 -15:00  
nebo po telefonické domluv  na tel.: 722 550 000 

DOPRAVA ZDARMA P I NÁKUPU NAD 7000,-K . (Jinak 300,-K .) 
 
PLOTY - PLETIVO – zabýváme se výstavbou a prodejem oplocení, 
jako jsou poplastovaná nebo pozinkovaná pletiva, apod. Kompletní 
nabídku zboží a služeb naleznete na www.ploty-pletivo.cz 
 

 

POPLASTOVANÉ PLETIVO KOMPAKT (ZELENÉ) 
4 - hranné bez zapleteného napínacího drátu, drát pr m ru 

1,65 mm, s poplastováním 2,65 mm, oko 50 mm  
Výška pletiva Cena za bm Balení Celkem 
100 cm 45 K 25 m 1.125 K
125 cm 56 K 25 m 1.400 K
150 cm 59 K 25 m 1.475 K
160 cm 67 K 25 m 1.675 K
180 cm 81 K 25 m 2.025 K
200 cm 84 K 25 m 2.100 K

GARÁŽOVÁ VRATA OD 9.999 K . 
Výklopná, rolovací i sek ní a to jak ru ní tak s pohonem 

 na dálkové ovládání, v etn  montáže.  
Více informací naleznete na www.vrata-ostrava.cz 

 
D TSKÉ DOME KY 
www.detske-domky.cz 

Tel.: 722 557 777 
 

Prodáváme také TÚJE NA ŽIVÝ PLOT OD 10 K .  
Kompletní nabídka je na www.thuja.cz  nebo na tel.:  722 557 777 

ODPADY – SOUČÁST NAŠEHO ŽIVOTA

Sběrna druhotných surovin
Koncem loňského roku ukončila společnost Ritschny provoz 

sběrných surovin v ulici Jasanová za střediskem služeb. Důvodem 
ukončení provozu bylo skončení činnosti pana Chorabíka, který 
provozovnu vedl dlouhé roky. Po třech měsících se společnosti 
Ritschny nepodařilo zajistit novou obsluhu sběrny a bylo roz-
hodnuto sběrnu ve Štěpánkovicích uzavřít bez náhrady. Rada 
obce tehdy rozhodla nabídnout společnosti Ritshchny, že provoz 
sběrny zajistí obec Štěpánkovice svým zaměstnancem. Po něko-
lika jednáních se nám podařilo dojednat oboustranně výhodné 
podmínky a provoz sběrny byl opět obnoven. Oproti původní-
mu provozu se obci podařilo uzavřít smlouvu s provozovatelem 
sběru elektrospotřebičů a světelných zdrojů a ve sběrně je od 
července možné odevzdat i použité elektrospotřebiče a světelné 
zdroje. 

Podmínkou pro odevzdání elektrospotřebičů je, že musí být 
kompletní, za nekompletní elektrospotřebič musí obec uhradit 
poplatek.

To, že se podařila dobrá věc dokládá i fakt, že do naší sběrny 
dovážejí své odpady i občané z okolních obcí. Bernard Halfar

Likvidace elektrospotřebičů
Třídit vyřazené elektrospotřebiče se vyplatí hned několikrát. Domácnost se bezplatně zbaví léta nepoužívaných zařízení, která mohou 

být navíc nebezpečná jak pro životní prostředí, tak pro zdraví lidí. 
Stejně jako starý papír, plastová láhev od balené vody nebo nápojový karton je potřebné odevzdávat i vysloužilá elektrozařízení na místa 

k tomu určená – tedy na místa zpětného odběru, kde spotřebiče odeberou zdarma a to bez ohledu na to, zda v daném místě máte trvalé byd-
liště. Stačí udělat doma generální úklid a hned se objeví již několik let nepoužívaná žehlička nebo rozbitý topinkovač. Málokdo přitom ví, 
že jedině odborná recyklace dokáže ochránit životní prostředí od škodlivých vlivů, které vyřazené elektrospotřebiče mohou lehce způsobit. 
Stejně tak mohou ohrozit i zdraví a bezpečnost malých dětí, které při nevhodné a neopatrné manipulaci s pozapomenutým spotřebičem např. 
v lese, na louce či na hřišti mohou snadno přijít k úrazu. Výhoda recyklace vyřazených spotřebičů pak v neposlední řadě spočívá v dalším 
využití recyklovaných materiálů, čímž se ušetří nemalé zdroje primárních surovin. 

Od poloviny roku 2005 platí novela zákona o odpadech, která stanoví výrobcům elektrických a elektronických zařízení povinnost zajistit 
zpětný odběr, oddělený sběr, zpracování a recyklaci vyřazených elektrozařízení. 

Výrobci velkých a malých domácích spotřebičů proto založili společnost ELETKROWIN, a.s., jako provozovatele kolektivního systé-
mu, jehož prostřednictvím se rozhodli plnit své zákonné povinnosti. Společnost se konkrétně specializuje na velké a malé elektrospotřebiče 
a elektrické i elektronické nástroje. Jedná se například o pračky, sušičky, myčky nádobí, mrazničky, chladničky, sporáky, plotny, elektrická 
topidla i radiátory, ventilátory, vysavače, žehličky, fritovací hrnce, topinkovače, budíky, elektrické holicí strojky, pily, vrtačky, zahradní 
sekačky nebo šicí stroje. 

Jaký spotřebič a kde můžeme odevzdat zdarma?
 Občané je mohou zcela zdarma odevzdat v místech zpětného odběru, která jsou vytvářena ve sběrných dvorech obcí, v rámci mobilních 

svozů či přímo v prodejnách „elektro“ mohou „vyměnit starý za nový“ při nákupu modernějšího domácího pomocníka. 
V případě využití jedné z výše uvedených možností se zpětně odebraný výrobek stává odpadem až ve chvíli předání osobě oprávněné k 

jeho využití nebo odstranění, tedy do rukou specializované recyklační fi rmy.
„Zpětně odebírané elektrozařízení pocházející z domácností je takové elektrozařízení, které spotřebitel již nechce nebo nemůže nadá-

le používat bez bližšího určení důvodu,“ vysvětluje Ing. Roman Tvrzník, generální ředitel společnosti Elektrowin, „Stejně jednoznačně 
lze určit, že takovým elektrozařízením není výrobek, který již prošel jakoukoli fází ‚zpracování‘ či dílčího využití, tedy činností, která 
je zákonem určena pouze osobám s příslušnými oprávněními. Takové elektrozařízení musí být posuzováno jako odpad a pro zacházení 
s ním nelze využívat výhod pro zpětný odběr elektrozařízení,“ dodává Ing. Roman Tvrzník. Nekompletní spotřebiče jsou tedy považo-
vány za odpad a náklady spojené s jejich recyklací a odstraněním jdou k tíži obce, následně se tedy promítají do poplatku za odpady. 
 Další podrobnosti naleznete na internetových stránkách www.elektrowin.cz. 

Máte zájem o zasílání zpráv obce
elektronickou poštou?

Zašlete nám Váš e-mail na adresu:
zpravodaj@stepankovice.cz
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Darujte kousek svého zdraví
U příležitosti Dne dárců krve, který vzpomínáme 14. června, 

chceme hlavně poděkovat všem dárcům krve naší obce. U nás 
ve Štěpánkovicích se můžeme pochlubit takovými borci, kteří 
obětavě a nezištně darovali tu nejvzácnější tekutinu na světě i 
více než 50krát . Krev hraje v současné medicíně nezastupitel-
nou a stále rostoucí roli a nelze ji uměle vyrobit. Přitom při jedi-
né komplikovanější transplantaci jater - která dnes již není nijak 
výjimečnou operací - se může spotřebovat krev až od 40 dárců!

Darování krve je jedinečným darem člověka člověku a dárce 
tak mnohdy svým darem umožňuje zachránit ohrožený život. 
Proto nebuďme lhostejní, pomozme si.

Všem, kteří pomáhají děkujeme! VW

Pouť na Živčákovou horu nad Turzovkou
Po delší době se opět uskutečnil poutní zájezd s poutníky ze Štěpánkovic. Tak 

jak před léty, když jsme byli 2x Lurdech, Římě, Medžugorii, Czenstochové, La-
Salette a na dalších zájezdech po naší republice i v cizích zemích.

Bylo to pro mne překvapující, že po čase se znovu sešlo 45 poutníků, kteří jeli 
v pondělí 30.8.2010 na pouť na Živčákovou horu nad Turzovkou, tam kde se Panna 
Marie zjevovala od 1.6.1958 – 1995.

Po zjeveních se z tohoto místa stalo známé mariánské poutní místo. Centrem 
poutního místa je vybudována kaple, ve které se slouží teď denně mše svatá. 
Nejdůležitější části tohoto místa jsou 3 prameny, ze kterých vyvěrá voda považo-
vaná za léčivou. V této době se tam staví nový moderní velký kostel.

Počasí moc nepřálo, trochu pršelo, ale nám to nevadilo. To nám pršely milosti, 
které všichni potřebujeme. Myslím si, že pouť splnila svůj účel a obohatila nás po 
duchovní stránce.

Děkuji touto cestou všem poutníkům za prožité společenství, které jsme v ten 
den spolu prožili a zároveň se těším na další vydařenou pouť.  Borsutzká Hedvika 

Toulky slezskem
Za dvanácti měsíčky cestou necestou Slezskem
Dne 28. srpna pořádal turistický spolek HITA, tentokrát ve spolupráci 

s Klubem českých turistů Sokol Horní Lhota, již 3. ročník turistického 
pochodu a cyklojízdy. Účast byla tentokrát bohužel z důvodu špatného 
počasí nízká. Přesto se našlo pár otrlých turistů, kteří vyzbrojeni pláš-
těnkami na túru vyrazili. Připraveny byly kvalitní tratě, každý účastník 
obdržel pamětní list, mapku trasy pochodu a v neposlední řadě i bohaté 
občerstvení. Start i cíl byl u hasičárny na Svobodě a na ČD Štítina. Pěší 
trasy 10, 15, 25, 35, 50 km a cyklotrasy 20, 30, 50, 70, 100 km. 

Na měsíc říjen se připravuje další - podzimní - HITA pochod, pokud 
nám to počasí dovolí.

Pohybu zdar!  JN
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Nový školní rok 2010/2011
Datum 1. září je pro všechny spojen se začátkem školního roku. Ten letošní, školní rok 2010/2011, jsme vzhledem k nepříznivému počasí 

zahájili v tělocvičně.Celkem máme 251 žáků ve 12 třídách. Na I. stupni je první, třetí a čtvrtý ročník po dvou třídách, ve druhém a pátém 
ročníku je pouze jedna třída. Na II. stupni jsou všechny ročníky po jedné 
třídě. Z organizačních důvodů jsme museli ze dvou osmých tříd udělat 
jednu devátou třídu. 

V tomto školním roce se všechny ročníky, kromě pátého, vzdělávají 
podle našeho školního vzdělávacího programu „Škola-základ života“. 
Žáci pátého ročníku jsou vzděláváni podle dobíhajícího vzdělávacího 
programu Základní škola. Kromě povinných a volitelných předmětů 
mohou žáci navštěvovat nepovinný předmět Zdravotní tělesnou výchovu 
a Náboženství, případně si mohou vybrat některý z nabízených kroužků.

Ve škole působí celkem 20 pedagogických pracovníků, 6 správních 
zaměstnanců a účetní. Součástí školy je také školní jídelna a mateřská 
škola.

Všem žákům, učitelům a správním zaměstnancům přeji šťastné vy-
kročení do nového školního roku. 

Pokud se chcete o organizaci a životě školy dozvědět více, navštivte 
naše webové stránky: www.zsstepankovice.cz. Marie Dluhošová

Závěrečný koncert žáků ZUŠ a pěveckého sboru
Dne 25. května 2010 se uskutečnil v ZŠ Štěpánkovice závěrečný koncert žáků 

ZUŠ a přípravného pěveckého sboru. Žáci ZUŠ předvedli ty nejlepší skladby, které 
se během školního roku naučily ve hře na klavír a přípravný pěvecký sbor zazpíval 
své nejoblíbenější písně. 

Přípravný pěvecký sbor pracuje v ZŠ Štěpánkovice již třetím rokem a má 15-20 
členů. Děti se učí správně zpívat různé písně lidového i umělého charakteru. Zpívání 
je prospěšné zdraví především naší psychice, proto, rodiče, neváhejte a své děti při-
hlaste. Zpívání rozvíjí hudební talent a osobnost vašich dětí. Děti v případě většího 
zájmu mohou pokračovat v pěveckém sboru Štěpánek a nebo mohou začít s výukou 
hudebního nástroje v ZUŠ Kravaře. Ve Štěpánkovicích se vyučuje hra na klavír, 
klávesové nástroje a hudební nauka. V novém škol. roce se těšíme na nové zpěváky 
ze 2.tříd a na všechny stávající a nové klavíristy. Přípravný pěv. sbor začne pracovat 
od října a hra na klavír se vyučuje hned v září. 

Vedení ZŠ Štěpánkovice děkuji za výbornou spolupráci. S přípravou a orga-
nizací koncertů děkuji vedení školy Mgr. Dluhošové a Mgr. Pavláskovi, p.uč. L. 
Moravcové a knihovnicím p. M. Teichmannové, V. Wihodové a také p. školníkovi J. 
Halfarovi. Mgr. Tošerová

Centrum pro zdravotně postižené v Opavě
Centrum pro zdravotně postižené Moravskoslezského kraje o.s. si Vám dovoluje nabídnout své služby. 
Centrum pro zdravotně postižené Moravskoslezského kraje o.s. je občanské sdružení, které se zaměřuje na 

služby pro zdravotně postižené a jejich blízké. Posláním Centra je přispívat ke zkvalitňování života občanů se 
zdravotním postižením a pomáhat jim při integraci do společnosti. Centrum nabízí tyto služby:

* Odborné sociální poradenství - Potřebujete poradit s výběrem vhodné sociální služby, kompenzační po-
můcky či pracovního uplatnění, při uplatňování práv a oprávněných zájmů či s obstaráváním osobních záležitostí? 

Nevíte si rady, jak vyplnit žádost nebo jiné formuláře k získání různých příspěvků? Pak právě proVás je určena naše poradna. Neváhejte a 
kontaktujte nás! Rádi Vám pomůžeme. 

* Půjčovna kompenzačních pomůcek - V rámci půjčovny kompenzačních pomůcek nabízíme pomůcky pro krátkodobou výpůjčku 
ve chvíli, kdy ještě nemáte k dispozici vlastní pomůcku či Vaše pomůcka byla poškozena či zničena. Nabídka je také určena pro ty, kteří 
potřebují určitou pomůcku (např. schodolez) pouze nárazově v návaznosti na aktuální situaci. 

* Osobní asistence - Osobní asistence je služba, při které osobní asistent pomáhá uživateli zvládat běžné denní úkony a aktivity, které 
vzhledem ke svému zdravotnímu postižení sám nedokáže – pomoc s oblékáním, hygienou, přípravou jídla, péčí o domácnost. Osobní asisten-
ce rovněž napomáhá uživatelům dělat aktivity podle jejich individuálních zájmů – návštěva divadla, procházka, předčítání, popovídání si. 

* Individuální doprava - Cílem této nové služby je zvýšit mobilitu osob na Opavsku, které jsou odkázány při dopravě na pomoc ro-
dinných příslušníků, známých, nebo nemají svá vlastní vozidla. Individuální doprava je určena zdravotně postiženým občanům, zejména 
s tělesným a kombinovaným postižením. Vozidlo umožňuje zároveň převoz dalších dvou osob jako doprovodu a kompenzační pomůcky 
např. mechanický invalidní vozík.

Jak nás můžete kontaktovat?
Telefonicky na čísle:  553 734 109 
E-mailem na adrese: czp.opava@czp-msk.cz
Písemně nebo osobně: Liptovská 21, 747 06 Opava-Kylešovice

Návštěvní hodiny: 
Pondělí  8:00 – 12:00 13:00 - 17:00 objednaní, ext. služby 
Úterý, Středa 8:00 – 12:00 13:00 - 16:00 
Čtvrtek  8:00 – 12:00 13:00 - 15:00 objednaní, ext. služby
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Rozloučení se žáky deváté třídy
Na závěr školního roku proběhlo v kinosále ve Štěpánkovicích slavnost-

ní shromáždění, při kterém se mimo jiné žáci deváté třídy rozloučili a po-
děkovali svým kantorům 
za jejich shovívavost, 
pevné nervy a předání 
vědomostí, které budou 
ve svém životě potře-
bovat. Žáci si připravili 
pěknou fotoprojekci, do 
které shrnuli průběh de-
víti let, které na základní 
škole strávili. Závěrečné 
vysvědčení jim bylo pře-
dáno ředitelkou školy a 
starostou obce. VW

Už jsem čtenář – Knížka pro prvňáčka
Projekt, který podporuje Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy v rámci 

projektu Podpora čtenářské gramotnosti. Naše knihovna se do projektu zapojila 
také, malí prvňáčci navštěvovali knihovnu společně s paní učitelkou téměř každý 
měsíc. Děti navštěvovaly knihovnu i mimo vyučování a za vynaloženou námahu 
obdrží původní českou novinku, která byla vytvořena výhradně pro účastníky 
projektu a nelze ji koupit 
v běžné knihkupecké síti 
nejméně po dobu tří let. 
Je to kniha předního čes-
kého spisovatele Jiřího 
Kahouna „Legrační 
dům“, kterou ilustroval 
Jiří Fixl.

29. července proběh-
lo slavnostní předávání 
Knížek pro prvňáčka. 
Prvňáčci všem zúčast-
něným předvedli, jak 
se krásně za celý školní 
rok naučili číst. Dali také 
všem svým spolužákům 
dobré rady :
Několik rad pro všechny školáky

Rada první: Jak chodit do školy
Do školy chodíme zásadně tak, že máme dolní konce nohou položené na 

cestě. Nikdy nezvedáme obě nohy najednou, je to velmi nepraktické. A pochopi-
telně nejdeme dozadu, protože bychom přišli zase zpátky domů.

Rada druhá: Jak poslouchat pana učitele
Pana učitele posloucháme pouze umytýma ušima. Kdyby uši byly nemyté, 

mohlo by se stát, že všechno uslyšíte naopak. To byste také všechno naopak 
uměli a až do konce života byste si třeba mysleli, že Austrálie je vzácná rostlina 
a televize je nebezpečná choroba.

Rada třetí: Jak nezapomínat věci
Některé věci nikdy nesmíte zapomenout doma. Nejhorší je, když žák zapo-

mene svačinu. To je potom během vyučování podvyživený a nemůže dobře růst, 
protože mu kručí v břiše. Tím samozřejmě ruší své spolužáky. Některé věci si ale 
zapomenout můžete. Vůbec nic se nestane, když si s sebou do školy zapomenete 
vzít například žirafu nebo jedovatého hada.

Rada čtvrtá: Jak psát do sešitu
Do sešitu se snažíme psát jen rukou. V zubech pero nedržíme, protože by-

chom ho mohli spolknout a mohli bychom dostat zánět slepého střeva.
Rada pátá. Jak dostávat samé jedničky
Samé jedničky dostáváme, když nám je paní učitelka napíše na vysvědčení. 

Je proto dobré najít takovou učitelku, která umí psát pouze jedničky. I kdyby 
bydlela na konci světa.  Krista Bendová, autorka knihy Jak šlo kotě do školy

Večerní čtení veršů K. H. Máchy
Karel Hynek 

Mácha – nejen nej-
významnější před-
stavitel českého 
romantismu, herec, 
dramatik, cestovatel, 
malíř, ale také veli-
ce záhadný a svým 
způsobem zajímavý 
člověk. Všichni ti, kteří se zúčastnili podvečerního čtení 
měli možnost se dozvědět o Máchovi zajímavé informa-
ce. Průvodcem setkání byla mimo jiné nově vydaná kniha 
Cesty s Karlem Hynkem Máchou, kterou jsme obohatili 
knihovní fond v naší knihovně.I přes nevelkou účast bylo 
setkání příznivců Máchy přínosné a obohacující.  MT

Klíčkování prvňáčků
V pondělí 14. června se v naší knihovně místo paní 

knihovnic objevili zničehonic dva skřítkové knihovníč-
ci. Přivítali děti a vyprávěli jim, jak se vlastně objevili 
právě v pondělí v knihovně, místo paní knihovnic. Děti 
byly nadšené, ukázaly skřítkům, jak krásně umí číst. 

Celý školní rok se pracně učily písmenka, slova, věty 
a skřítkům i paní učitelce převedly to, co se za celý rok 
naučily. Skřítci je za krásné čtení pochválili a odměnili 
zlatým klíčem, který má dětem připomínat kouzlo čtení 
a to, že mohou kdykoliv přijít do knihovny si číst, vyprá-
vět, strávit příjemně volný čas. 

Děti strávily v knihovně zábavnou a příjemnou ho-
dinku a pevně věříme, že se těší na další setkávání u nás 
v knihovně. MT

Sportovní dopoledne
Počasí skvělé, dětí hodně, atmosféra super! Tak by 

se dalo charakterizovat sportovní dopoledne, které jsme 
pro děti připravily. Protože dětí bylo opravdu hodně, 
byly rozděleny do dvou družstev společně s maminka-
mi, které některé děti doprovázely. Soutěží bylo několik. 
Zajímavé bylo přetahování lanem, dribling okolo pře-
kážky, skákání v písku, přenášení míčku na tenisových 
raketách a další. Disciplína chůze na chůdách byla pro 
děti dost náročná ale zvládly ji. Děti i maminky se dobře 
bavily, byla legrace a všichni opravdu soutěžily s plným 
nasazením. Děkuji jim všem, že nebyli líní a přišli si za-
sportovat. Pitný režim byl zajištěn a děti obdržely malou 
odměnu. MT
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Skvělá kniha, skvělé děti
Celý školní rok žáci naší školy a čtenáři knihovny hledali tu nejskvělejší knihu. Nenašly 

jen jednu ale bylo jich více… .Děti, které se snažily knihy hledat, číst a zapisovat, čekal 
jednodenní výlet do Krnova na exkurzi do a. s. Kofola. Vybrali jsme 16 dětí z nižšího 
stupně a 17. června ráno jsme se vydali směr Krnov- Cvilín. Jízda vlakem se dětem hodně 
líbila a ze samotné exkurze měly děti ale i my dospěláci hezký zážitek. Dozvěděli jsme se 
spoustu zajímavých informací, viděli jsme, jak se vyrábí oblíbené nápoje. Děti provázejí-
cího zasypávaly svými všetečnými dotazy, na které ale vždy dokázal odpovědět. Děti si i 
zasoutěžily a vítězové i poražení dostali malou odměnu. Vydali jsme se také na nedalekou 
rozhlednu Cvilín. Bylo krásné počasí, vyšlapali jsme 220 schodů, z rozhledny jsme viděli 
Jeseníky, Praděd a pěkné okolí Krnova. Dali jsme si samozřejmě i svačinu, zmrzlinu a 
pak jsme spěchali na rychlík, který měl samozřejmě zpoždění, ale i tak návrat domů byl 
šťastný, nikomu se nic nestalo, děti byly hodně spokojené a unavené. 

A ještě přikládám ty nejoblíbenější 
knihy dětí nižšího stupně.

Skvělé knihy dětí nižšího stupně: 
Strašidlo sušinka; Lentilka pro dědu Edu; 

Teta to zase plete; Boříkovy Lapálie; Vandiny tajné zápisky; Velká kniha otázek a odpovědí; 
Harry Potter; Tatínku, ta se ti povedla

Skvělá kniha, skvělé děti podruhé
I naši starší čtenáři teenageři z vyššího ročníku měli po celý rok své oblíbené knihy, 

a i těm bylo umožněno zúčastnit se exkurze do výrobního závodu v Krnově a.s. Kofola. 
Cestování vlakem bylo super, mládež spokojená, dozvěděli se spoustu zajímavostí o výrobě 
nealko nápojů a navštívili jsme také úvalenskou rozhlednu Herberta Kudlicha. 

Nejoblíbenější knihy našich štěpánkovických teenagerů :
Andělé a démoni; Šifra mistra Leonarda; Stmívání; Nový měsíc; Zatmění; Rozbřesk; 

Pavučina lží; Holky na vodítku; Pán prstenů; My děti ze stanice ZOO; Dívčí parta MT

Pasování prvňáčků na rytíře knížek a čtenáře knihovny
Již tradičně proběhlo v naší knihovně pasování prvňáčků na čtenáře knihov-

ny. Pan starosta Bernard Halfar děti a rodiče mile přivítal a předal slovo králi 
Knihomolovi a královně Knihomile. Král malé prvňáčky pasoval opravdovým 
mečem, a děti slíbily, že se budou ke knížkám chovat se vší úctou a obezřetností. 
Některé děti přistupovaly ke králi s bázní a strachem. Bály se meče a možná i 
pana krále. Celá královská rodina včetně písaře Pravčického, který vše poctivě 
zapisoval, působila velmi opravdově. Všechny děti včetně rodičů a královské 
rodiny nezapomněly pozdravit malého skřítka Knihovníčka, který vše bedlivě 
sledoval. Děti na památku obdržely pamětní list, přihlášku do knihovny, záložku 
do knížky a protože děti rády mlsají, to královna ví, dostaly i malou dobrůtku. 
Doufáme, že malí čtenáři se do knihovny budou rádi vracet a knížky se stanou 
běžnou součástí jejich života. 

Děkujeme za spolupráci vedení naší školy, starostovi naší obce a samozřejmě 
sponzorům, kteří knihovnu podporují. MT

Jóga v knihovně
V místní knihovně probíhá cvičení jógy pod vedením paní 

Ludmily Bočkové. 
Jóga je ucelený systém fyzických, dechových, relaxačních a me-

ditačních technik. Zahrnuje rovněž další speciální techniky, např. 
bandhy a mudry. Jóga v denním životě je vhodná pro člověka kaž-

dého věku a úrovně 
fyzických možností. 
Vychází z klasické 
cesty jógy. Jejím 
cílem je pomoci člo-
věku získat a zlepšit 
tělesné, duševní, 
sociální a duchovní 
zdraví a dosáhnout 
harmonie. Jóga je 
věda o těle, mysli, 
vědomí a duši. MT

Výtvarný workshop hot-fi x
I tentokrát se 

v knihovně sešly 
nejen šikovné 
ženy a dívky, ale 
i děti. Pod vede-
ním paní Blanky 
Michalíkové si 
krásně nazdobily 
trička, tašky, ob-
rázky, rámečky, 
rifl e, sukýnky a 
jiné. Velice pěkně 
zdobily i přítomné 
děti a s velkým 
úspěchem se snažily i nejstarší účastnice. Nálada byla výborná, ši-
kovné hospodyňky upekly něco dobrého na zub, vařila se káva a 
doufáme, že všichni odcházeli spokojeni.  MT
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Rozloučení s předškoláky

Tak jako každý rok i letos v červnu proběhlo v naší MŠ rozloučení 
s předškoláky. Paní učitelky si připravily pro děti zábavné odpoledne, 
kde děti soutěžily na různých stanovištích. Nechybělo ani slavnostní 
pasování dětí na školáky, při kterém děti dostaly šerpy, vysvědčení 
předškoláka a knížku na památku. Velkým překvapením byl i poklad 
dědečka Hříbečka,ve kterém děti našly sladké odměny . Večerní dis-
kotéku a dovádění v zahradě MŠ završilo noční spaní ve školce.

Dnes už tyto děti vyměnily stolečky ze školky za školní lavice. 
Přejeme Vám, prvňáčkům, hodně zdraví, píle a mnoho úspěchů ve 
škole.  /MP/

Zatopená MŠ
Jak se to už tak někdy stává, v životě nás 

zasáhne situace, či havárie, kterou vůbec 
nečekáme.

Tak tomu také bylo i o víkendu 11.-13.6., 
kdy došlo v prostorách naší mateřské školy 
k vytopení všech čtyř tříd. Praskla vodovodní 
hadička u splachovače výlevky v jedné ku-
chyňce. Voda si pak našla každou skupinkou a 
pohroma byla na světě. Nejvíce poškozená byla 
třída Jablíček a Kuřátek.

Děkujeme postřehu pana Jakubiczka a taktéž 
všem dobrovolníkům, kteří v tuto osudnou ne-
děli nabídli svou pomoc a neúnavně se podíleli 
na úklidu a pomocné práci v MŠ .Poděkování 
za pochopení při změně provozu MŠ patří i 
všem rodičům, kteří si během následujícího 
týdne našli „náhradní“ hlídání pro své děti. Do 
konce školního roku se podařilo zaměstnancům 
MŠ zprovoznit pouze dvě třídy. Od 1.září je již 
naše celá mateřská škola plně v provozu . /MP/

Hurá do školky
Skončily prázdniny a my se všichni těšíme do naší školičky. Na 1. září paní učitelky a všichni zaměst-

nanci připravili a vyzdobili třídy tak, aby se všem dětem u nás líbilo a aby se všichni těšili na každý den 
u nás prožitý.
V letošním roce k nám nastoupilo celkem 100 dětí /56 dívek,44 chlapců/. Děti jsou rozděleny do čtyř tříd.
Tři třídy jsou heterogenní, jedna třída homogenní. V jednotlivých třídách paní učitelky s dětmi pracují podle 

výchovně-vzdělávacího programu, zpracovaného ve ŠVP. Děti si ve školce nejen hrají, ale osvojují si základní dovednosti, návyky, poznatky 
v oblasti rozumové výchovy, v předmatematických představách, v jazykové výchově. Učí se prohlubovat své tělesné dovednosti, procvičují 
si hrubou i jemnou motoriku, prohlubují si své výtvarné a pracovní dovednosti a upevňuji si prvky sebeobsluhy a společenských návyků. 
Pro děti máme po celý školní rok připraven pestrý program akcí.Hned na podzim nás čeká výtvarná soutěž, divadelní představení a v jed-
notlivých třídách pro rodiče ukázkové hodiny činnosti .

 Přejeme všem, ale především našim dětem, aby byly v mateřské škole spokojené, veselé a šťastné a aby měly vedle sebe vždy dobrého 
kamaráda. Proč? Protože: „Kamarád,kamarád, je ten, koho máš rád.“ /AJ/

Výlet MŠ
Blížil se konec června, měsíc školních výletů. 22.června se vypra-

vila celá naše školička na výlet.Jeli dvěma autobusy na Podvihovský 
Mlýnek, kde jsme strávili celé dopoledne. Na místě nás čekala Sněhurka 
a trpaslíci a my všichni jsme hned vklouzli do pohádky. I z našich dětí se 
hned stali trpaslíci, kteří museli plnit různé úkoly a disciplíny. Všichni 
byli odměněni medailemi a kouzelnými „diamanty“.

Všichni jsme byli moc spokojeni a nadšeni, protože i sluníčko se 
celý den na nás pěkně smálo. /AJ/

Den dětí v MŠ
Den dětí jsme v mateřské škole oslavili 2.června 2010. Protože nám celý den pršelo, 

připravili jsme pro děti závodivé hry a soutěže v naší školce. Děti procházely postup-
ně všemi třídami, kde na ně čekal nějaký úkol.U Jablíček v sedmimílových botách obra 

Hromburáce musely děti nasbírat „diamanty“, jinde 
zas krmily medvěda a rychlou jízdou pro něj pře-
vážely plné vozíky krmení, musely zdolat velkou 
překážkovou dráhu. V jiné třídě jsme si nakreslili a 
ozdobili kamínek. Ve třídě Kuřátek nás pak všech-
ny přivítala pohádková vodní víla Evelínka a vod-
ník Volšoveček. I Evelínka s Volšovečkem /prak-
tikantky Martina Chrobáková a Klára Tomíčková/ 
nepřišly s prázdnou, přinesly nám pohádku a my 
jsme jen poslouchali. Smutné Evelínce jsme daro-
vali naše malované oblázky, kterými si ozdobila 
svůj rybníček a vodník byl rád, že už mu nebudou 
kapat každý večer do rybníčku její slzičky.

I když nám celý den pršelo,děti si svůj den užily 
a domů odcházely plné dojmů a se sladkou odmě-
nou v ruce.  /AJ/

„Ve školce se děti mají,
celé dny si spolu hrají.

Hračky tady,hračky tam,
nikdo není nikdy sám.“
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Pomoc potřebným
Ve středu 8. září se uskutečnila 

v obci sbírka ošacení pro Charitu 
Hlučín. Tuto akci každý rok na 
jaře a na podzim organizuje Svaz 
postižených. Darované věci pomo-
hou potřebným lidem. Celkem 76 
našich občanů darovalo různé věci. 
Děkujeme všem, kteří přispěli. 
Obecní úřad zajistil odvoz. Příští 
sbírka bude na přelomu dubna 
a května. HH

Za zdravím do Jeseníků
Svaz tělesně postižených pořádá každý rok 

ozdravný rekondiční pobyt pro své členy. Letošního 
pobytu se zúčastnilo 43 našich členů.Tentokrát jsme 
zavítali do Jeseníků, konkrétně do Karlovic u Vrbna. 
Účastníci prožili týden v krásném prostředí příro-
dy. Byli jsme velice nadšeni rozšířenou nabídkou 
ubytovacího zařízení o krytý bazén, vířivé koupele 
a masáže. Zpestřením byly společné večery v klu-
bovně a táborák. Pobyt se nám vydařil, počasí nám 
přálo a věříme, že v příštím roce se opět setkáme a 
prožijeme týden v krásném prostředí Beskyd. HH

Svátek žen
Měsíc máj je nejkrásnějším měsícem v roce. Proto se na tento čas 

vztahuje poděkování ženám – matkám za jejich lásku, obětavou práci 
pro rodinu a společnost. Naše organizace svazu tělesně postižených 
si cení všech žen, proto si také každý rok tento svátek připomínáme. 
Oslavy proběhly důstojně, starosta obce pan Bernard Halfar popřál všem 
ženám k jejich svát-
ku. Kulturní pro-
gram připravili 
muži – členové vý-
boru. Pro ženy bylo 
připraveno občerst-
vení a malý dáreček. 
Příjemně strávené 
odpoledne přines-
lo ženám radost a 
zároveň se cítí být 
zárukou dobré spo-
lečnosti. HH

Radost pro děti 
Dětský den je radostný pro všechny děti. Svaz tělesně postižených 

pořádá pro svá vnoučata v červnu tradiční dětský den. Tato akce se koná 
v areálu u kulturního domu. Obecní úřad nám zajistil postavení dvou 
stanů. Patří jim za to poděkování. Účast 80 dětí a 75 dospělých svědčí o 
tom, že tato akce se dětem líbí. Pro všechny bylo zajištěno občerstvení. 
Opékaly se párky, děti obdržely balíčky a nanuky. Pro účastníky byly 
připraveny hry a kolo štěstí. Odpoledne strávené s dětmi a vnoučaty bylo 
příjemné a veselé. Děkujeme všem, kteří se na této akci podíleli. HH

Soutěž „Něco pro zdraví“
OV SZP Opava pořádá každý rok soutěž „Něco pro zdraví“. 

Tato soutěž se koná vždy první sobotu v září. Letos to byl již 30 
ročník.. Od samého začátku konání této soutěže nás reprezentují 
naši členové. Vždy se umísťují na prvních nebo předních místech. 
V letošním roce soutěžila dvě čtyřčlenná družstva. Účast byla 36 
družstev. 

Obě družstva dosáhla vynikajících výsledků. 1. místo druž-
stvo ve složení: Stoček Gerhard, Stočková Eliška, Bořucký Petr, 
Bořucká Hedvika a 3. místo družstvo: Benková Anna, Večerková 
Anna, Plušková Marie, Lenertová Irma. V jednotlivcích obsadili 
1. místo Stoček Bernard, 2. místo Bořucký Petr. Děkujeme jim za 
krásné výkony a umístění, přejeme hodně zdraví, aby nás i v příš-
tích letech reprezentovali. Harazimová Helena

Tradiční letní akce klubu maminek „Z pohádky do pohádky“
Neděle 20. června byla ufoukaná a deštívá. I přes toto nepěkné 

počasí rodiče oblékli své ratolesti a prošli se krásnou pohádkovou 
cestou po Štěpánkovicích. Tentokrát Král s Královnou přivítali de-
vadesát dva platících dětí do říše pohádek.

V říši pohádek se mohli setkat s pejskem a kočičkou, princem a 
Šípkovou Růženkou, motýlkem Emanuelem a Makovou panenkou, 
kohoutkem a slepičkou, čerty, čarodějnicemi, vodníkem a vílou, 
kluky z plakátu, se skřítky a nakonec je za dobře vyplněné úkoly 
u všech bytostí odměnili Dlouhý, Široký a Bystrozraký balíčkem 
sladkostí.

Nakonec bych chtěla poděkovat všem, kteří přiložili ruce k dílu 
a pomohli tak s touto nelehkou akcí Klubu maminek. Tato akce je ze 
všech akci klubu ta nejsložitější, protože zde musíme zapojit mnoho 
dobrovolníků. Jsem také ráda, že se tento rok zapojilo nejvíce lidí 
z řad občanů Štěpánkovic. Jiné roky tomu tak nebylo a museli jsem 
prosit o pomoc přespolní.

Děkuji za velký zájem udělat něco pro místní děti. JK
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Prázdninové akce Klubu maminek
První akce - Hledání pokladu
12. července byl krásný letní den. Maminky, po odpo-

ledním spánku svých dětí, se vydaly i přes horké počasí na 
malou procházku ulicemi Štěpánkovic.

Vše začalo od místní požární zbrojnice, kde byla 
označena první šipka a po ní následovali další, až na 
Bartošovec. Cestou děti hledaly označená místa, kde byl 
ukrytý daný úkol, který musely provést. Počasí toho dne 
bylo opravdu horké, proto jsme si cestu trošku zkrátili 
a nakonec dětem poklad s dobrotami rozdali v parku u 
Obecního úřadu.

Děti posvačily, maminky se pobavily a všichni spě-
chali ovlažit se domů do svých bazénků.

Druhá akce - Piknik
26. srpna už nebyl tak krásný den jako v červenci, ale 

maminky doma napekly dobroty, které daly dětem do ba-
tůžku a přišly na dětské hřiště u školy.

Tam byla pro ně připravena jízda na koloběžkách a 
všem, co jede, kreslení na asfalt a míčové hry. Nakonec se 
všichni občerstvili v trávě dobrotami, které maminky pro 
ně doma tak pracně připravily.

Také nezapomněli probrat zážitky z dovolených a růz-
ných rodinných výletů. Kurková Jiřina

Letní nohejbalový turnaj – STATEK CUP
V sobotu 21. srpna 2010 se za krásného slunečného počasí uskutečnil již 4. ročník letní-

ho turnaje v nohejbale trojic pod názvem „STATEK CUP“. Turnaj se konal ve sportovním 
areálu u Základní školy. Zúčastnilo se ho rekordních deset týmů. Turnaj se hrál od počátku 
systémem „každý s každým“, což znamená že každý tým odehrál 9 zápasů. Každý zápas 
se hrál na 2 vítězné sety, přičemž každý set se hrál do 15 bodů. Některá mužstva nahrála za 
celý den přes 20 setů. 

Začalo se již v 8.00 a poslední zápasy končily okolo 17. hodiny. Celkem bylo na 2 hřiš-
tích odehráno 38 zápasů. Pokud jsem se na začátku zmínil o slunečném počasí, tak jsem 
měl na mysli teploty kolem 33 °C ve stínu. Některé z posledních zápasů už byly víceméně o 
vůli. Jeden z týmů musel turnaj dokonce předčasně ukončit. Na rozdíl od dřívějších ročníků 
byl tento turnaj více vyrovnaný. Do poslední chvíle mohla turnaj vyhrát 4 družstva. Jak už 
to však bývá, nakonec vyhrálo to nejlepší družstvo. Maluch tým vyhrál všech 9 zápasů a 
jeho vítězství bylo sice nečekané, ale zasloužené. 

Konečné pořadí na prvních 5 místech: 1. Maluch tým (Michal Dluhoš, Rosťa Hoták), 
2. Kwik tým (Martin Kurka, Martin Karhan, René Chudoba), 3. Kuna tým (Jan Dluhoš, 

Rosťa Kula, Martin Kříž), 4. Keňa tým (Jiří König, Tomáš Kurka, Radim Kretek, Jan Hanzlík), 5. Kodl tým (Karel Kolečkář, Libor Kurka, Pavel 
Grigarčík, Jiří Kolečkář)

Druhá polovina konečného umístění už není tak důležitá. Za zmínku snad stojí jen to, že jeden z favoritů na celkové prvenství „Ceky tým“ skon-
čil až na hanebném 7. místě a neobhájil tak ani loňské 2. místo. Naopak úplný nováček tohoto turnaje „Kodl tým“ skončil na pěkném 5. místě.

Závěr tohoto turnaje se odehrál ve velmi přátelském duchu v prostorách hlavního sponzora turnaje, jímž je hospoda „Na statku“. Dlouho do 
pozdních hodin se probíraly všechny důležité okamžiky turnaje. Ono české známé „co kdyby“ bylo slyšet ze všech stran.

Tradice těchto nohejbalových turnajů je taková, že vždy jeden rok drží záštitu nad tímto turnajem nějaký tým. Tento rok převzal pomyslnou or-
ganizační štafetu „Kwik tým“, respektive jeho zástupci Martin Kurka, René Chudoba, Martin Karhan a Martin Reper. Již teď střádáme organizační 
plány na další nohejbalový turnaj, který se tradičně koná v období vánočních svátků, v tělocvičně naší základní školy. M.K. 

Štěpánkovický fl orbal
Naši fl orbalisté v letošním ročníku 2. 

opavské fat pipe ligy po náročné sezóně ob-
sadili třetí místo. Jelikož nezvládli konec se-
zony podle svých představ a vždy smolně a 
těsně prohráli, postup do první ligy nám utekl 
pouze o pět bodů. I tohle však ke sportu patří 
a proto bude v dalším ročníku, který začíná 
koncem října, co napravovat a pokusit se po-
stoupit. Bude to určitě ještě náročnější, jelikož 
se tento sport velice rychle rozvíjí a hraje jej 
čím dál více talentovaných hráčů. Do ročníku 
2010/2011 Opavské soutěže se přihlásilo cel-
kem 28 týmů. Organizátor musel tedy soutěž 
rozšířit o další 3. ligu. 

Dne 7. 8. 2010 náš spolek pořádal 1. ročník venkovního fl orbalového turna-
je, který se uskutečnil v atriu ZŠ Štěpánkovice. Turnaj se hrál na vypůjčeném 
umělém povrchu. Zúčasnilo se ho celkem 8 týmů ze Štěpánkovic. Již od rána 
nepřálo počasí, ale organizátoři nakonec situaci vyřešili tak, že se mohl tento 
turnaj odehrát. Hrálo se na dvě skupiny, kdy všechny týmy postoupily do vy-
řazovacích bojů. Nakonec se z vítězství radoval tým FBC Štěpánkovice, který 
ve fi nále porazil druhou půlku našeho týmu reprezentující obec Štěpánkovice 
v Opavské soutěži a to tým Old Stars Statek jednoznačně 5:0. O třetí místo se 
utkaly týmy Palestina Systém proti All in, kdy tento zápas skončil 8:5 a z třetí-
ho místa se tak mohl radovat tým Palestina Systém. Další pořadí turnaje: 4. All 
in, 5. Womens, 6. Los Galactikos, 7. Gumídci, 8. HC STK. Nejlepším střelcem 
se stal s patnácti góly Vojta Kocur a ocenění nejlepšího brankáře získal Lukáš 
Benna, oba z vítězného týmu. 

Dále se náš tým FBC Štěpánkovice společně s týmem Los Galactikos zú-
časnil venkovního turnaje s názvem „Summer Cup 2010“, konaného dne 21. 
8. 2010 v areálu koupaliště v Píšti. Tohoto turnaje se zúčasnilo celkem 16 
týmů z Opavska a Ostravska. Týmy byly rozděleny do základních skupin, kdy 
los přiřkl do jedné skupiny oba Štěpánkovické zástupce. Dále do naší sku-
piny byly nalosovány týmy Chachaři Ostrava a Quittka VI Opava. Ve velmi 
silné konkurenci po základní skupině turnaj pro Los Galactikos skončil. FBC 
Štěpánkovice postoupili do vyřazovacích bojů. Vypadl však v osmifi nále a 
o 5-8 místo se rozdělil společně s týmy Cobra Hať, Speedy Hlisty Opava a 
Repkos team Opava. Celý turnaj vyhrál FBC Hradec nad Moravicí.  VP
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Konec Okresní ligy mládeže Opava
V sobotu 26.6. 2010 se ve Štěpánkovicích konalo závěrečné kolo 

10. ročníku opavské ligy v požárním sportu mládeže, která měla dvě 
disciplíny – štafetu požárních dvojic a požární útok. Zúčastnilo se jí 20 
družstev starších žáků a 14 družstev žáků mladších.

V kategorii mladších žáků 1.místo obsadili žáci SDH Kyjovice, 
2. místo obsadili naši žáci SDH Štěpánkovice a 3. místo žáci s SDH 
Malých Hoštic .

Velký úspěch slavili naši „benjamínci“ Štěpánkovice B, kteří 
skončili na pěkné 6. pozici. V kategorii starších žáků si vítězství od-
vezli žáci SDH Borovníky, 2.místo získali žáci z SDH Chvalíkovice a 
3. místo žáci z SDH Ludgeřovice. Starší žáci ze Štěpánkovic skončili 
na nepopulárním čtvrtém místě.

 V samotném úvodu celé soutěže předvedli své dovednosti 
„Floriánci“ – členové přípravky z MŠ Štěpánkovice, pod vedením 

svých učitelek Lihotské, Šímové a odborného poradce z SDH Štěpánkovi - Bohumila Vybrančíka. I oni předvedli úspěšný požární zásah po 
vyhlášeném požárním poplachu. 

 Celý jubilejní ročník měl devět kol a zapojilo se do něj 32 kolektivů starších žáků a 30 kolektivů žáků mladších z celého okresu Opava. 
Vítězství v ročníku 2009-2010 si odvezli starší žáci SDH Bobrovníky, 2. místo obsadili z SDH Těškovic a 3. byli žáci z SDH Ludgeřovice. 
V kategorii mladších žáků si vybojovalo 1. místo družstvo SDH Milostovice. Další dvě družstva měla stejný počet bodů, a tak o druhém a 
třetím místě musel rozhodnout rozstřel, ve kterém byli úspěšní domácí – žáci z SDH Štěpánkovice. Třetí místo tak zůstalo pro žáky SDH 
Těškovice. Vítězná družstva obou kategorií převzala z rukou náměstka starosty OSH putovní poháry a postoupila do krajského kola v 
Ostravě. V krajském poháru v Ostravě, který se konal v sobotu 28. srpna, si své druhé místo s přehledem naši mladší žáci udrželi.

Gratulace patří dětem i jejich vedoucím pí. Renatě Polomské a Bohumile Černohorské (Vybrančíkové). Poděkování patří také sponzo-
rům, průmyslové zboží p. Emil Kurka, Obecní úřad ve Štěpánkovicích, Agroland Štěpánkovice, děkujeme také paní ředitelce Základní školy 
ve Štěpánkovicích mgr. Marii Dluhošové za spolupráci školy a SDH Štěpánkovice. BV

Hasičská přípravka
„Floriánci“ v akci

26.června předvedli naše děti z hasičského kroužku 
„Floriánci“ svůj talent, co umí a dokáži.

V rámci okresního přeboru mládeže, který probíhal 
ve Štěpánkovicích, bylo vystoupení našich nejmenších 
hasičů pěkným zpestřením. Útok se stříkáním na daný 
terč jsme zvládli na ve velkou jedničku. Odměnou nám 
byl velký potlesk, dáreček, poděkování od milých hostů 
a získání zlaté medaile za naši celoroční přípravu . Velké 
poděkování od nás malých „Floriánků“ patří našemu ve-
doucímu panu Bohumilu Vybrančíkovi, který svůj volný 
čas věnuje nám nejmenším. 

A tak, ať i příští rok zní v naší školičce hlasitý pokřik:
„My jsme malí Floriánci, heja, heja,hej.
Každý oheň uhasíme, protože jsme nej!“

Žáci z SDH Štěpánkovice
Nový ročník opavské ligy začínají malí hasiči od 1. září 2010 až do 31. srpna 

2011. Máme k dispozici jedno družstvo přípravky v MŠ Štěpánkovice, jedno 
mladší družstvo pod vedením Renáty Polomské, dvě družstva starších žáků a 
družstvo dorostu pod vedením Lucie Vybrančíkové a Bohumily Černohorské. U 
všech družstev má odborný dozor p. Bohumil Vybrančík. Čeká nás celkem tři-
náct soutěží ve štafetách 4x60 m, štafeta požárních dvojic a v požární útok.

První kolo již proběhlo v pátek 10.9. v Milostovicích, a to netradiční noční 
soutěží, kde naši malí skončili třetí a starší čtvrtí a šestí. V sobotu 11.září se již 
soutěžilo o první body do celkového hodnocení. Malí žáci po nezdaru na rozdě-
lovači skončili na 7. místě z celkového počtu patnácti přihlášených, starší žáci 
A skončili po letecké ukázce na 11. místě (kde na mokrém povrchu strojníkovi 
podjely nohy), starší B skončili na 7. místě. Další soutěže nás čekají v Malých 
Hošticcích, Hněvošicích a v Michálkovicích.

A aby toho nebylo málo, v sobotu 17. října nás čekají branné závody hry 
„Plamen“ ve Štěpánkovicích. Dorostenci běží branný závod okresu ve Zlatníkách 
a v požárních útocích už závodí v mužské kategorii. /BV/

Máte zájem o zasílání zpráv obce elektronickou poštou?
Zašlete nám Váš e-mail na adresu: zpravodaj@stepankovice.cz
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Areál hřebčína Albertovec se v letošním roce zcela proměnil.
Od časného jara probíhá rozsáhlá rekonstrukce parku a zeleně. Byly od-

straněny staré a mnohdy velmi poničené živé ploty. Nahrazeny byly novou 
výsadbou z habrů v celkové délce více jak 1 km. Rovněž byla provedena 
výsadba nových stromů a okrasných keřů, především rododendronů a tisů. 
Pracujeme na rozšíření parku pod zámkem. Do krásných zákoutí parku jsme 
umístili 4 lavičky. Aby se park stal ještě krásnějším, průběžně provádíme 
rekonstrukci trávníků. V rámci těchto parkových úprav byla na Albertovci 
provedena celková výměna veřejného osvětlení, které nyní osvětluje zejmé-
na hlavní komunikaci areálu a také nově zřízené parkoviště pro 14 osobních 
vozidel před restaurací Eduard Maria. 

V letošním roce jsme také přistoupili k rekonstrukci rybníka. Ten byl 
vyčištěn a břehy jsou zpevněny lomovými balvany. Součástí rybníka je také 
těsně nad hladinou nově vybudovaný pochůzkový chodník. Další zajímavos-
tí rybníka je mělký brod, kterým projíždějí koňská spřežení v rámci vyhlíd-
kových jízd v areálu hřebčína.

V části areálu byla zřízena nová dešťová a splašková kanalizace, která 
navazuje na kanalizaci a ČOV budovanou obcí Štěpánkovice.

V červenci byla dokončena rekonstrukce stáje Remontka. Zde byl kla-
den důraz na zachování původního historického vzhledu. V této stáji bude 
ustájeno 14 koní. V současné době je zde umístěna expozice saní a kočárů. 
Poprvé byla tato nová stáj představena veřejnosti v rámci Dostihového a jez-
deckého dne 25. července 2010, kdy zde byla výstava fraktálů autora Rudolfa 
Hluchníka, pocházejícího z nedaleké obce Rohov.

Byla zahájena rekonstrukce jízdárny. V letošním roce dostane novou 
střechu včetně světlíku. 

Nové nádvoří mezi remontkou a jízdárnou je již před dokončením. V nej-
bližších dnech bude osázeno stromy a další zelení, čímž vznikne také zde 
místo pro odpočinek a relaxaci. Plánujeme rekonstrukci hotelu.

Albertovec navštíví stovky lidí zejména začátkem března, kdy již tradič-
ně pořádáme Halové závody spřežení. Jsou to vlastně první závody spřežení, 
které zahajují sezónu halových závodů v ČR. Doposud měly vždy velmi 
dobrý ohlas a hala byla již dlouho dopředu vyprodaná.

Tisíce návštěvníků však k nám zavítá na tradiční Dostihový a jezdecký 
den, jehož již 26. ročník se uskutečnil v neděli 25. července. Letos poprvé 
byly dostihy z Albertovce vysílány v přímém přenosu České televize. Program 
byl jako vždy velmi bohatý. Diváci zhlédli 8 cvalových dostihů včetně dvou 
tradičních, kterými jsou Cena Slezska Cross Country a Albertovecká Cross 
Country se specifi ckou překážkou, jakou je Borcův skok. Letos se na do-
stihový ovál vrátily také 2 dostihy klusácké, jako lahůdka pro obdivovatele 
krásy a ladnosti koňského pohybu. Nechyběly ani populární dostihy poníků, 
ukázky zápřahů a křest hříbat. V samostatné ukázce vystoupil jízdní oddíl 
Městské policie Ostrava. Součástí bohatého programu bylo také vystoupe-
ní 3 skupin voltižního oddílu JK Hřebčín Albertovec. O jejich dovednosti a 
profesionalitě svědčí také jejich přední umístění v rámci voltižních závodů 
nejen v ČR, ale i v zahraničí. Největšího úspěchu dosáhli v měsíci srpnu 
ve slovenském Popradu, kde juniorská skupina dosáhla na titul Mistři ČR. 
V kategorii junior se pak umístili v rámci Mistrovství ČR Komárková Bára 
na 2. místě, Vajdová Martina na 3. místě a Mikysková Nikol na 4. místě. 
Ohromným úspěchem bylo jejich vítězství v rámci soutěže Vyšegradské 
čtyřky (Česko, Slovensko, Polsko, Maďarsko) – stali se Mistry Vyšegradské 
čtyřky v kategorii junior. Dále v mistrovské soutěži v kategorii družstev ČR 
obsadili 3. místo. Třešničkou na dortu bylo vyhlášení albertoveckého koně 
Aquaris nejlepším skupinovým koněm Vyšegradské čtyřky. 

V rámci dostihů na Albertovci jsme měli možnost vidět některé koně 
z naší dostihové stáje. Běželi zde SONG FOR TRIBAL, ROOSEVELT(GER) 
a TREWIR(POL). Klenot albertovské stáje AMANT GRIS chyběl, neboť je 
od začátku sezóny v tréninku Radka Holčáka a v současné době je připravo-
ván pro start ve Velké pardubické v říjnu tohoto roku. Kvalifi kaci pro účast 
v tomto nejtěžším dostihu kontinentu úspěšně splnil 28. srpna 2010. Věřím, 
že všichni příznivci Albertovce budou Amantovi fandit a držet palce.

Každý návštěvník Albertovce si jistě všiml, že došlo k razantnímu sní-
žení stavu koní. Toto opatření má jediný cíl, kterým je dosažení ekonomické 
stabilizace společnosti. Hřebčín Albertovec nemá ambici být nadále pleme-
nářským podnikem jehož hlavní aktivitou je chov koní. Koně, kteří zde jsou, 
budou prostředkem k poskytování služeb pro jednotlivce i veřejnost. Budou i 
nadále dotvářet přírodní atmosféru areálu. Mají zde nadstandardní podmínky 
jak pro ustájení, tak pro volný pohyb. Perfektní péče o koně je naším trvalým 
cílem. Naší snahou je také poskytovat služby prostřednictvím koní a to co 
nejlépe a profesionálně.

Postupně a dlouhodobě chceme celý areál Albertovce zvelebovat a jed-
ním z našich cílů je také pozitivní působení na lidi ve vztahu k okolní přírodě 
a přírodnímu prostředí obecně.

Chceme, aby se k nám návštěvníci stále a hlavně rádi vraceli. 
 Ing. Josef Hájek

Hřebčín Albertovec v roce 2010

Tornádo ze dne 9.8.2010 v okolí Štěpánkovic

Cestopis “Cestou osudu a náhody”
Koncem září vydal Roman Vehovský au-

tobiografi cký cestopis Cestou osudu a náhody.
Knihu bude možno zakoupit v obecní knihovně. Další informa-
ce o této publikaci najdete na www.cestouosuduanahody.wz.cz

Kniha Romana Vehovského Cestou osudu a náhody se 
liší od ostatních cestopisů jak destinací, tak časovým obdo-
bím. V roce 2002 vyrazil autor s báglem na zádech pozemní 
cestou přes Indii do Austrálie. Jak sám říká, neměl ponětí, že 
se cesta protáhne na sedm let.

Vyrazil stopem, se spacákem a “okopírovanými listy 
školního atlasu”. Spíše než o cestopis se jedná o popis pouti, 
mozaiku nevšedních příběhů, setkání a zážitků. Na začátku 
byla inspirace lidmi, kteří svými příběhy ukázali, že cesto-

vání není výsadou bohatých.
Nejen mezi řádky se dá vyčíst, že více než peníze je třeba mít k cestování dostatek 

času. V dnešní době, kdy se čas přepočítává na peníze, je tato kniha klíčkem k poznání 
ceny přítomného okamžiku. Autor byl na své cestě mnohdy odkázán na přízeň osudu a 
dobrých lidí. Právě setkání s lidmi je podle Romana Vehovského cennější než štvanice 
po turistických atrakcích mnohdy postrádající jakékoliv poznání.

Kniha je bohatě doplněna ojedinělými fotografi emi autora. RV


